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ABSTRACT

Rahmi Nopridawati (2017): The Comparison Between the Effect of Using Imagery
and Cubing Strategies on Students’ Writing Ability at
State Junior High School 2 Kampar

The purpose of this research was to investigate the comparison between the Imagery

strategy and Cubing Strategy on students’ writing ability. The designresearchwas a

Quasi-Experimental Research by comparing two strategies of two experimental groups

and one control group of pretest-posttest design.90 participants were involved of two

experimental groups and one control group of the students of State Junior High School

2 of Kampar. Nine research questions and nine hypotheses wereproposed in this

research to determine the significant differences effect between Imagery and Cubing

strategies on students' writing ability. Pretest and posttest were given in this research

and independent sample t-test  anda paired sample t-test were used to analyze the

data.The results indicated that there was no significant effect in post-test score between

an experimental class 1 using Imagery strategy and an experimental class 2  using

Cubing strategy on students’ writing ability. The Imagery strategy contributed 68% to

the improvement of students' writing ability, while the Cubing contributed 72%, and on

the other hand, the control class contributed 10%. Finally, it was concluded that both

Imagery and Cubing strategies can be applied in teaching writing ability at State Junior

High School 2 Kampar.
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ABSTRAK

Rahmi Nopridawati (2017) : “Sebuah Studi Perbandingan antara Penggunaan
Strategi Imagery Strategi dan Cubing Strategi pada
kemampuan menulis siswa di SMPN 2 Kampar

Tujuan dari penelitian ini adalah untuk menyelidiki perbandingan antara strategi

Imagery strategi dan Cubing strategi pada kemampuan menulis siswa. Desain penelitian

adalah studi kuasi-eksperimental dengan membandingkan dua strategi dua kelompok

eksperimen dan satu kelompok kontrol pretest - posttest design. Ini melibatkan 90

peserta yang terdiri dari dua kelompok eksperimen dan satu kelompok control dari

siswa Sekolah Menengah Pertama Negeri 2 Kampar. Sembilan pertanyaan penelitian

dan Sembilan hipotesis yang diajukan dalam penelitian ini untuk mengetahui perbedaan

yang signifikan antara strategi Imagery dan Cubing pada kemampuan menulis siswa.

Pretest dan posttest diberikan dalam penelitian ini dan sample t-test independen dan

sampel berpasangan t-test digunakan untuk menganalisis data. Hasil penelitian

menunjukkan bahwa tidak ada perbedaan signifikan skor post-test antara kelas

eksperimen 1 menggunakan strategi Imagery dan eksperimen kelas 2 menggunakan

strategi cubing pada kemampuan menulis siswa. Strategi Imagery kontribusi pengaruh

peningkatan kemampuan menulis siswa 68% sedangkan Cubing kontribusi 72%, dan di

sisi lain kelas control kontribusi 10%. Akhirnya, dapat disimpulkan bahwa kedua

strategi Imagery dan Cubing dapat diterapkan dalam mengajar kemampuan menulis

siswa di Sekolah Menengah Pertama Negeri 2 Kampar.

Kata Kunci: Strategi Imagery, Strategi Cubing, dan kemampuan menulis.
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صملخّ 
كعيب على ة التّ ور واستراتيجيّ صّ الةاستراتيجيّ دراسة مقارنة بين استخدام 2017: رحمي نوفرداواتي

SMPN 2الثاّنويةّ الحكوميّة الثاّنيةبالمدرسة الكتابة في ب مهارات الطلاّ 

.كامبار
ور والاستراتيجية ة الصّ بين استراتيجيّ الكشف عن الفرقراسة وكان الغرض من هذه الدّ 

ة للمقارنة بين راسة هو دراسة شبه تجريبيّ الكتابة. تصميم الدّ في ب كعيب على مهارات الطلاّ التّ 
موعة ة و جريبيّ التّ ةموعاثنتان منها من اين،تستراتيجيّ الا في الاختبار الأوّلي ابطة الضّ واحدة من ا

لطبقة موعتين احيث تنقسم إلىمشاركا 90على فهذا الدّراسة تتكوّن. والاختبار النّهائيّ التّصميم
موعةتجريبيّ  سئلة أةثلاثراسةفي هذه الدّ و كامبار.2انوية من طلبة المدارس الثّ ضابطةلطبقة الواحدةة وا

في ب الطلاّ ةهار لمور والتكعيب المقترحة لإيجاد فرق كبير بين استراتيجية الصّ اتالبحث وتسعة الفرضيّ 
استخدمت ، ولأجل تحليل البياناتراسةفي هذه الدّ وقد تمّ تنفيذ الاختبار الأوّليّ والاختبار النّهائيّ الكتابة. 

فرق  ليس هناكه تائج أنّ . وأظهرت النّ tختبارلاةتقرنالمنات عيّ ال، وكان يستخدم tختبارلاة نة المستقلّ العيّ 
بين الطبقة ور و ة الصّ ستخدم استراتيجيّ تالأولى الّتية جريبيّ بين الطبقة التّ النّهائيّ الاختبار نتيجةفي كبير

ةستراتيجيّ لاساهمات فكانت المالكتابة. في ب على مهارات الطلاّ كعيب التّ الثاّنية الّتي تستخدم استراتيجيّة 
٪، 72كعيب التّ ة لاستراتيجيّةساهمفإنّ المفي حين و ٪ 68هارات الكتابة لدى الطلاب زيادة ور تؤثر مالصّ 

هاتين ستنتاج أنّ الا٪. وأخيرا، فإنه يمكن 10إلىسبةنّ الوعلى فئة أخرى تسليم السيطرة ساهمت ب
2الثاّنويةّدرسة المب الكتابة لطلاّ مهارات يمكن تطبيقها في تدريس )كعيبالتّ و ين (الصّورستراتيجيالا

.كامبار

.كعيب ، والقدرة على الكتابةة التّ ور، استراتيجيّ ة الصّ كلمات البحث: استراتيجيّ 


